
Motion till riksdagen 

1989/90:T535 
av Barbro Andersson m.fl. (s) 

Järnvägsförbindelserna till och från Hargshamn 

Den nya färjelinjen mellan Hargshamn i Sverige och ystad i Finland har 

startat. Den startade med enbart lastbilstrafik. men nu har även järnvägstra· 

fiken kommit i gång. 

Den industriella integrationen mellan finsk och svensk basindustri ökar. 

För att arbetet �kall bli effektivt behövs en stark godslänk mellan länderna. 

Den kortaste. mest ekonomiska och störningsfria länken har nu skapats mel

lan Nystad och l largshamn. 

Miljöskälen har varit ett av de tyngsta skälen till färjelinjens tillkomst. Att 

frakta god� via järnväg till �jöss är klart mer miljövänligt än med lastbil på 

vara vägar. 

Sjövägen till Hargshamn är inte så lång och medför ganska liten miljöpå

verkan i skärgarden. Landtransporterna blir något längre. men avlastar 

Stockholmsregionen. Där passerar närmare 200 000 långtradare per år ge

nom våra tätast trafikerade genomfartsleder. och där bor många människor 

som �törs av avgaser och buller. 

Regionalpolitiskt skapas jobb där de bäst behövs. Den norra delen av 

Uppsala län har under en lång följd av år haft problem på arbetsmarknaden. 

Många arbetstillf�illen har försvunnit under senare år. Vi tvingas nu konsta

tera att Dannemora gruvor skall läggas ner om ett par år. Det är av stort 

intres e för l�inet- och har stor regional betydelse för utvecklingen av regio

nen- att en förbättring av järnviigsförbindelserna till och från Hargshamn 

kommer till stånd. 

Tagtransporternas konkurrensläge och framtid är en viktig och aktuell 

samhällsfråga. Det sker en markant ökning i det nordiska industriella samar

betet. Snabba. effektiva och säkra godstransporter är en nyckelfråga för den 

industriella utvecklingen. Det gäller både mellan olika produktionsenheter 

och till de �tora marknaderna. 

Lastbilstrafikens möjligheter graderas upp genom pågående investerings

program för bättre bärighet. En investering i järnvägens infrastruktur är 

nödvändig för att förbättra miljö och säkerhet för transporterna. 

Den totala godsmängden som transporterades via Hargshamn 1989 var 

185 000 ton. 

Järnvägsfärjan startade i oktober och sedan dess har JO 000 ton gods trans

porterat.. 

31 



Tv a Hi r j or kör nu tolv turer per vecka- två avgångar per dag- sex dagar i Mot. 1989/90 

ve<.:kan. T535 
Prugno'len för 1990 är en fördubbling pa bilsidan. fran 175 000 ton till 

350 000 ton. 

Gm.bmilngden pa järnviig��idan beräknas öka kraftigt. och inom en trear'>

period na upp till 600 000 ton. 

Beriikningar vi�ar att tillväxtkapaciteten ligger på järnväg!.sidan. 

Järnvägen till och fran l larg hamn iir numera inte bara en järnväg som 

hetjiinar liinct. utan är av nationell betydelse med den nya färjetrafikens till

komst. och det är av stor betydelse att en förbättring av järnvägsförbindel

serna till o<.:h fr, n Hargshamn kommer till stånd. 

Detta kan �k e genom att järnvägen klassas om och införs i slomnätet. ef

tersom llargshamn numera är en transportväg av nationell betydelse med 

gränsöver'>kridancle trafik. 

Att en förbättring av förbindelserna kommer till �tand kan ha en avgö

rande bctydebe för att fullgöra de investeringar som gjom i hamnanlägg

ningen. 

Vidare hcm�täller vi om att det i banverkets o<.:h vägverkets investering -

plane;:r ta� upp dc medel som behövs för att rusta upp väg- och järnvägsför

hindebcrna till och fran llargshamn. 

Hemställan 

Med hänvi ning till det anförda hemställs 

att riksdagen om sin mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anförts om att järnvägen till och fran Hargshamn inför i tomnä

tet samt att ståndpunkterna om medelstilldelning beaktas i den kom

mande invcsteringsplaneringen. 

Stockholm den 23 januari 1990 

Barbro Andersson (s) 

Gunnar Thailander (s) Ingrid Andersson (s) 

Gusrav Persson (s) Björn Kaaling (s) 
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